
Niekedy sa stretneme s ťažkosťami tam kde ich vobec nečakáme. 
Ale každý problém ma predsa len nejaké riešenie.  
 
V súčasnej dobe sa spracuváva pre k.ú. Malý Ruskov tzv. MÚSES čo je miestny územný systém 
ekologickej stability. 
 
Navrhli sa tieto opatrenia: 
 
 

• zóna oddychu pri rybníku 

• prístupová cesta od pohostinstva k rybníku 

• prístupové cesty k záhradam z južnej časti Malého Ruskova 

• rozšírenie verolamu 

• rozšírenie ochranného zeleného pásma  okolo Drahňovca 

• ochranné pásmo okolo ošípárni 

• ďaľšie verolamy oddeľujúce jednotlivé celky 

• vetrolam hrániaci obec proti severným vetrom 

• predlženie a ochrana pozemkov pred prívalovými dažďami (za p. Kolesárom) 

• vsakovací kanál so vsakovacími pásmi na "Bilej hline" 
Okrem toho uvažuje sa so spevnenou cestou medzi Malým a Veľkým Ruskov a ďalšími spevnenými 

komunáciami najmä v južnej časti obce. 

 

Uvažuje sa aj so zriadením ihriska medzi p. Hvastom a Salontaiovými , s tým že sa vybudujú aj tu 

spevnené cesty. 

 

Predpoklad , že na tieto ekologické a spoločné zariadenia  bude vyčlenených cca 1 mil EUR. 

 

Musím povedať , že horeuvedené veci sú iba návrhy. K týmto veciam sa musia vyjadriť jednotlivé 

štátne orgány, predstavenstvo združenia pozemkových úprav a v konečnom dôsledku konečný návrh 

bude vyvesený na úranej tabuli v obci. 

 

V úvode som hovoril o probléme , ktorý sa nečakane vyskytol. 

 

Predpokladal som , že kedže uvedený projekt financuje EÚ , že aj naš štát a jeho orgány budú 

pristupovať k tomuto poblému prinajmänšom rozumne. 

 

Je tu jedinečná šanca ukážkovo usporiadať náš chotár, aby tu boli aj úrodné polia, aj veľa zelene, a aj 

kde by bolo možné oddýchnuť si. Málokto z Vás bol v malebnom Švajčiarsku či Rakúsku. Také niečo 

sa dá vybudovať aj tu. keby.. 

 

Slovenský pozemkový fond spravuje štátnu pôdu a pôdu vlastníkov s nezisteným pobytom. V Malom 

Ruskove je to cca 10 ha. 

 

Naivne som sa domnieval že slávny Slovenský pozemkový fond túto pôdu obetuje na budovanie 

ekologických opatrení, ale kdeže. Naša štátna inštitúcia sa ide hraž na veľkého ponikateľa. Na 

ekologické opatrenia nechce vydeliť nič naviac. 

 

Na budovanie spoločných  a ekologických opatrení je potrebných cca 15- 30 ha . Mnohé cesty, 

vetrolamy , melioračné kanály, už existujú, boli vybudované na súkromných pozemkoh, bez súhlasu 

ich vlastníkoch. 

 

Je smutné že SPF prišla k pôde na základe konfiškátoch , teda štát zhabal majetok politických 

odporcov,  kedže týto nepožiadali o reštitúciu naďalej chce nakladať s touto pôdou proti záujmom 

obyvateľov Malého Ruskova. 



 

Verím, že sa nájde niekto kto upozorní európskych úradníkov na nerozumný postoj Slovenského 

pozemkového fondu. 

 

V Malom Ruskove, obec vlastní cca 13 ha pôdy. Z tejto pôdy hodlá vybudovať aspoň časť 

zamyšľaných ekologických opatrení.  Verím , že to percento na spoločné zaiadenia obetujú aj vlastníci 

. 

 

Avšak desivá situácia nastáva vo Veľkom Ruskove. Nedá s spoliehať na štát ani na pôdu neznámych 

vlastníkov. A pritom vo Veľkom Ruskove problém s vytváraním ekologickej stability je o to dôležitejší. 

 

Iste pamätáte na zimné vetry, ktoré odnášali ornú pôdu spolu so snehom. Pamatáte na podmáčanú 

Novú ulicu, len preto že uveené vody je potrebné odraziť iným smerom. Nevysporiadané ihrisko, lesík. 

Neujasnenosť vlastníckych a užívacích  vzťahov. 

 

Keď som sa prešiel po iných chotárov tejto jari, náš chotár bol zvlásť deprimujúci. Ako máme pekne v 

intraviláne tak mame desne v extraviláne. Akoby sa naše polia menili na step. 

 

Na základe horeuvedených skúsenosti sa ukazuje , že nie je možno spoliehať sa na SPF, a súčasne 

by bolo historickým hriechom neprebudovať chotár tak aby sme mohli byť znova naňho pyšní. 

 

Už len stačí násjť správne riešenie.... 


